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Proč? 

 Vnímám záblesky diskusí témat, která vnímám i já jako důležitá 

 

 Vnímám plýtvání časem lidí věnujících se některým tématům 

 

 Vidím konzervativnost a nereakci na jasně daný demografický vývoj nohejbalové 
populace 

 

 Chci podpořit prezidenta v některých jeho názorech 

 

 Myslím, že tím, že jsem se na 3 roky stáhl z nohejbalu a jsem v něm 4 roky opět, že 
mám určitý nadhled, který nikdo z vás nemá 

 

 P.S. Nic v dokumentu není kritika, je to konstatování, námět, příklad…. 

 P.S. 2 : Úmyslně jsem nečetl podklady na Valnou hromadu – takže promiňte 
nesmysly 

 P.S. 3 : Nepotřebuji reakce, kritiku ani chválu, stačí, když se nad tím zamyslíte 



Mládež, kde jinde začít 

Gerhard Knop, Exprezident ČNS, 2.3.2014 
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Mládež   

 Nejsem odborníkem na mládež, ale dovolím si pár otevřených otázek 

 Podmínky pro mládež 

 Jak zjednodušujeme hru těm nejmenším?   

 Tři dopady vs. Dva dopady  Proč lpíme na dvou dopadech?  

 Lehčí míče   Kolik soutěží se hraje s lehčím míčem? 

 Kolik máme „vzdělaných“ trenérů mládeže? A kolik jich ročně vzděláme? 

 A co dělá komise mládeže? 
 Vymýšlí několik let (už od mého působení a asi i před ním) jak řešit povinnost 

mládeže. A realita? Semily, Budějovice, Stratov, K.Vary, Přerov, Čakovice, Prostějov, 
Stratov, Horažďovice, Modřice a další – kdo z nich přestane dělat mládež, když se zruší 
povinnost?  Kdo z nich to dělá, protože je povinnost? Podle mě NIKDO. A kdo jí díky 
tomu začal dělat? Pár oddílů? A co nás to stálo? Hádky, hádky, hádky. 

 Vymýšlíme žákovské ligy atp. (asi po vzoru soutěže mužů), ale nemáme na to udělat 
krajské přebory. Kolik procent rodičů pustí 10ti letého kluka na turnaj do vzdálenosti 300 
a více km? 

 Pořádáme MČR mládeže zásadně o letních prázdninách. Kolik rodičů, kteří mají více jak 
jedno dítě se přizpůsobí termínem dovolené našim MČR?  
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Mládež - závěr  

 Okamžitě (dohodou přítomných) zrušme povinnost mládeže a nevylučujme 
družstva 2.ligy a kraje ze soutěží, dokud neproběhne restrukturalizace soutěží 

 Okamžitě hrajme soutěže mladších žáků (ideálně i starších) na tři dopady a 
hlavně žáci mimo prázdniny 

 Zaměřme se na celorepublikový nábor (např. TV přenos žijme sportem) 

 Zaměřme se na hledání trenérů (pro mladší žáky to nutně nemusí být 
nohejbalisté, stačí „všeobecný“ sport) 

 Máme lehký míč? Tak ať s ním děti hrají. Ty „šutry“ podle našich pravidel (a 
našeho monopolního výrobce) asi moc lehké pro malé děti nejsou. 

 Nechte je hrát, klidně bez kůlků, ale ať mají pocit, že hrají….. 

 A ještě trochu radikálněji…. 

 Soutěž „B“ týmů extraligy (jakkoliv nazvané týmy) pro dorost nebo juniory 

 Založme 4-6 tréninkových center mládeže s podporou svazu a povinností 
„trénovat“ i lokální menší oddíly 

 Přestaňme žít v bludu, že druhá liga vychovává vrcholové hráče a reprezentanty 
(hráčů je tak málo, že než se stihnou „vykopat“, někdo je koupí výše) 

 Nechte žáky bez koučinku i rozhodčích, ať jsou samostatní (viz tenis) 

 



Soutěže, to souvisí s počtem „mladých“ 

Gerhard Knop, Exprezident ČNS, 2.3.2014 
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Soutěže    

 Extraliga 

 DNES :  8 družstev odebírajících talenty 1. a 2.lize za „malé“ peníze, stárnoucí kádry 
hráčů, chybějící trenéři i tréninková morálka, 8-9 domácích zápasů/rok…. 

 ZA 5 LET :  odchod hráčů bez kvalitativní náhrady (Kokštein, Dvořák, Ešner, Makara, 
Stejskal, Kalas, Tirpák, Chytra, Brutovský, Perun atd. a kategorie „30“?), snad uplatnění 
družstev typu Č.Budějovice, Čakovice, ale kdo dále? Sestoupí tedy Šacung, Vsetín, K.Vary? 
ASI NE – skoupí hráče z menší oddílů po jednotlivcích a tím pádem „zruší“ menší oddíly…. 

 Extraliga by měla mít max. 6 oddílů a 1.liga také = 12 „TOP“ družstev s velkými závazky 
– výchova mládeže, rozpočty, presentace sportu, pořadatelství atd. 

 1.liga viz Extraliga – smysluplná soutěž, ale 6 družstev 

 2.liga 

 Historicky i dnes nevyjasněná „POZICE“ – „zeshora“ název 2.liga = sponzoring, 
propagace., ale „zdola“ = „LIGA“ – skvělá a kamarádská soutěž, ale liga ne… 

 Kolik tedy 2.liga opravdu vychovala Extraligových hráčů? Kolik rozhodčích? A kolik 
rozhodčí stojí vs. Mládež? Srovnání věkového průměru stabilních hráčů v 2004 a 2013?  

 Kolik má nohejbal družstev, která opravdu trénují, mají trenéra, pořádají soutěže, opravdu 
mají mládež dlouhodobě a mají šanci uspět častěji než jednou? Méně než 15? Tak proč máme 
32 mužských ligových družstev?  

 Dorostenecká liga a Žákovská liga vše vychází z mužů - funkcionářů 
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Soutěže za 3-5 let - závěr    

 Restrukturalizace ligových soutěží na max. 12 LIGOVÝCH družstev – 
nekompromisní vyžadování plnění povinností (smysluplných), více zápasů, ponechat 6-
8 hráčů v družstvu (více domácích zápasů!) 

 Extraliga s povinnostmi vůči  nohejbalu – pořadatelství,  mládež, rozhodčí, propagace 

 Rozšíření 2.ligy na flexibilní počet startujících/“regionálně“ až 6 skupin = sloučení s 
krajskými přebory,  redukce rozhodčích na žádného/dobrovolného/jednoho lokálního, 
výchova mládeže = dotace, startovné tak, aby „odradilo“ „nahodilé“ zájemce  

 Juniorská soutěž – navěšená na extraligu?  Nebo krajská družstva? 

 Přestupy vs. „Mládež“ – zvýšit odměny za přestupy do 23/25 let = větší šance, že 
zůstanou „doma“ a nesestoupí družstva jako Čakovice, dotace svazu za reprezentanty až 
po mládežnické kategorie (tj. aktuální oddíl, ale i ten, kdo ho vychoval) 

 Žáci – turnaje a turnaje, bez rozhodčích, bez koučování, bez MČR mladších žáků 

 Dorost – liga (krajská družstva? Vazba na ligová – Extra/1.liga) nebo jako dnes, ale jak 
platit zájezdy na jeden zápas 0:5/0:6 přes půl republiky či celou republiku 

 Zimní soutěž pro mužskou kategorii, třeba jen výběrová nebo individuální… 



Předpisy, těmi se zabýváme až dost 
(vzhledem k tomu jak moc pomáhají rozvoji nohejbalu) 

Gerhard Knop, Exprezident ČNS, 2.3.2014 
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Změna předpisů (2005-2006) a dnešní stav 

  

 Základní myšlenka změny předpisů byla : 

 Valná hromada = 1x za více let = změna předpisů a volby = změna předpisů jednou za 
více let 

 Konference = ročně – výsledky a rozpočty (z dnešního pohledu – prosto pro diskusi) 

 Předpisy :  

 Soutěžní řád – kde to lze, doplněno „pokud rozpis soutěže neurčí jinak“ = rozdíl mezi 
vrcholovými a nižšími soutěžemi 

 Dnešní stav (mé vnímání za 3 roky opětovného trénování) 

 Dobré je, že už změny nejsou realizovány jako „okamžitý nápad na valné hromadě“, blbé 
je, že ke změnám dochází každý rok – to je naprostý rozpor s tehdejším záměrem, který 
určitě nevyhovuje nikomu – hráčům, rozhodčím ani funkcionářům – tak proč to děláme?  

 Soutěžní řád vs. Rozpisy – rozpis nahrazuje soutěžní řád, kde se komu „zachce“, nebo kde 
se najde jakákoliv chybička 

 Metodický pokyn 2013 – zásadní zlom v předpisech – další kategorie, navíc v rozporu s 
předpisy – nižší předpis nemůže rozšiřovat povinnosti z vyššího předpisu (identifikace 
hráčů), pokud není uvedeno „pokud rozpis neupraví jinak“ 
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Předpisy - závěr  

 Zakažte si změny předpisů každý rok – udělejme změny až na volební 
konferenci za 3 roky (dvoudenní?) – žádné obrovské chyby v předpisech nejsou 

 Dejme dohromady náměty na změny během 2014-2015 a někdo ať to 
připraví na valnou hromadu 2017  

 Jsem pro další zkrácení a zjednodušení předpisů a doplnění dalších „pokud 
rozpis soutěže neurčí jinak“ tak, aby svaz neotravoval život nižším složkám 

 Zrušte dnes odpoledne jednání o předpisech, však to tento rok taky vydržíme 
beze změny, anebo stejným (špatným) stylem – přes úprava Rozpisů soutěží 

 Jak přežít ty 3 roky? 

 Před soutěží se vyberou předpisy, které jsou rizikové a uzavře se „pakt 
neútočení“. Zase tolik nás není, abychom se nedohodli. Stejně pak prezident 
u odvolání využije „selský rozum“ a rozhodne „individuálně“. 

 Příklad : okamžitě zrušme povinnost mládeže a nevylučujme družstva 
2.ligy a kraje ze soutěží, dokud neproběhne restrukturalizace soutěží 

 P.S. Proč fotbal nebo golf, kde je to o mnohem větších penězích a je mnoho 
sporných témat vydrží 2 a více let beze změny předpisů a nohejbal ne? 

 



Funkcionáři ČNS – konference 2007 a dnes 

Gerhard Knop, Exprezident ČNS, 2.3.2014 
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Řízení ČNS a pořadatelství MČR  

 2003-2007 se v ligových soutěžích vystřídalo   přes 60 oddílů 

 Na činnosti VV a DR se podílelo    ca 11 oddílů 

 MČR pořádalo (vč. 9 neligových, mimo VV/DR) ca 21 oddílů 

 Pohár ČNS pořádaly mimo pořadatelů MČR  2 oddíly 

 Na činnosti komisí se dále podílelo    ca 10 oddílů 

 

 Na řízení ČNS se se za posledních 5 let podílelo ca 30-35 oddílů a to velice 

rozdílnou mírou!   30 se na řízení ČNS nepodílí!!!! 

 Upravíme pasivním oddílům startovné v soutěžích? Návrh : + 100% 

 Zodpovědnost nechce nést téměř nikdo dlouhodobě 

 Tlak VV ČNS je zřejmě nepřijatelný (jaká je tedy představa o pozici předsedy 

komise?) VV chápe předsedu jako tahouna, který potáhne svěřenou oblast, ne jako 

„dělníka“, který vykoná přání VV ČNS 

  Nevraživost a kritika z dění odrazuje od převzetí zodpovědnosti 
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Funkcionáři v KNS 

 14 KNSK  potřebuje minimálně 28 funkcionářů!!! 

 Rozpisy, termínovky, rozlosování jsou roztříštěné 

 Občas se slučují soutěže 

 Závěr 

 Prosím zvažujte sjednocování dokumentů (termínovky, rozpisy, rozlosování) 

 Uvažujte o slučování práce sekretářů a važte si těch schopných – zkuste je 

přemluvit, aby dělali sekretariát i pro další KNSK  

 Generační výměna? 

 Kde je generace, která vystřídá stávající 60+ funkcionáře?  

 Kde je generace kolem 45-50 let? Hraje 2.ligu mužů? 



Shrnutí 

Gerhard Knop, 2.3.2014 
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Čemu by se měl svaz věnovat a co vypustit 

 Mládež 

 ANO : Systém náboru hráčů a trenérů a vzdělávání trenérů, zřízení center 

 NE : text povinnosti mládeže, 2 dopady 

 Soutěže 

 ANO : systém soutěží mužů 2017 (minimálně snížit počet Extraliga a 1.liga), zapracování 

18-21(22) let „B“ družstva extraliga, snížit náklady na rozhodčí, sloučit kraje a 2.ligu, 

zimní soutěž 

 NE : diskuse o rozdílu mezi krajem a 2.ligou (moc rozdílné z pohledu fáze oddílu a kraje) 

 Předpisy 

 ANO : Další zestručnění, zjednodušení 2.liga a níže, zjednodušení hry pro mladší žáky 

 NE : každoroční změny, vysvětlování přes rozpisy 

 Funkcionáři  

 ANO : nábor dalších pro komise, sloučení správy krajských soutěží (pokud ne sloučení s 

2.ligou), druhy členství v oddílech/svazu 

 ANO : méně rozhodčích 2.liga, žákovské turnaje = možná více trenérů či volného času 

 NE : kdo je větší blbec 


